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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: újabb aggasztó hírek érkeztek az orosz-ukrán háborúból 
2025. június 2. – MTI, Demokrata, 24.hu 

Most ért véget a Védelmi Tanács ülése, amit azért hívtunk össze, mert újabb aggasztó hírek 

érkeztek az orosz-ukrán háborúból. A helyzet egyértelmű: sajnos Trump elnök úr törekvései 

ellenére, nem kifelé, hanem befelé megyünk a háborúba - mondta Orbán Viktor miniszterelnök 

a közösségi oldalán hétfő este közzétett videóban. Megjegyezte: a brüsszeli bürokraták nem 

támogatják az amerikai béketerveket. Úgy döntöttek, hogy Ukrajnának folytatnia kell a 

háborút. Magyarország ezt ellenzi. Magyarország inkább az amerikai béketörekvéseket 

támogatja. Hozzáfűzte: arra kell készülnünk, hogy a háború folytatásában érdekelt brüsszeli 

vezetés mindent megtesz, hogy Magyarországot belepréselje a háborúpárti európai koalícióba. 

A miniszterelnök elmondta, arra kell készülni, hogy a Magyarország elleni titkosszolgálati 

műveletek és a külföldről pénzelt lejárató kampányok nagyobb sebességre kapcsolnak. A 

miniszterelnök közölte: a Védelmi Tanács az ország biztonsága érdekében szükséges 

döntéseket meghozta. Magyarország szuverenitását és a magyar családok biztonsága továbbra 

is meg fogjuk védeni! - mondta Orbán Viktor. 

 

Szijjártó Péter: Parajd számíthat ránk – pénz, technológia, eszköz rendelkezésre 

áll 
2025. június 2. – maszol.ro 

Magyarország kormánya minden szükséges segítséget megad, hogy a még nagyobb tragédiát el 

lehessen kerüli Parajdon, és hogy a helyreállítási munkálatokat el lehessen végezi, jelentette ki 

hétfőn Szijjártó Péter. Magyarország külügyminisztere Facebook-videóban tette közzé a 

parajdi katasztrófa felvételeit, hozzáfűzve: „mindannyiunkat sokkoltak a képek”. Arról is 

beszélt, már az sokkoló, hogy ez egyáltalán megtörténhetett. „Nekünk ez egy érzelmi kérdés is. 

Az elmúlt években oly sok magyar látogatta meg Parajdot, szerzett ott személyes élményt, 

Parajd oly mértékben fontos az erdélyi és székelyföldi magyarságnak, hogy a lelkünkbe mar, 

amit látunk” – mondta Szijjártó Péter. Megerősítette, hogy Magyarország kormánya minden 

szükséges segítséget biztosít ahhoz, hogy a még nagyobb tragédiát el lehessen kerülni, és a 

helyreállítási munkálatokat el lehessen végezni. Kelemen Hunorral, az RMDSZ-el 

folyamatosan kapcsolatban állnak. „Amit kérnek azt fogunk küldeni, annak érdekében, hogy 

ezt a tragédiát mérsékelni lehessen. Pénz technológia és eszköz minden rendelkezésre áll” – 

szögezte le a külügyminiszter. 
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https://demokrata.hu/magyarorszag/orban-viktor-ujabb-aggaszto-hirek-erkeztek-az-orosz-ukran-haborubol-1002401/
https://maszol.ro/kulfold/Szijjarto-Peter-Parajd-szamithat-rak-penz-technologia-eszkoz-rendelkezesre-all
https://maszol.ro/kulfold/Szijjarto-Peter-Parajd-szamithat-rak-penz-technologia-eszkoz-rendelkezesre-all
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Nacsa Lőrinc: a parajdiak számíthatnak a magyar kormány, Magyarország 

támogatására 
2025. június 2. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu, Origo, 

maszol.ro, Vajdaság MA, Krónika.ro 

A parajdiak számíthatnak a magyar kormány, Magyarország támogatására - jelentette ki az 

MTI-nek nyilatkozva Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár, aki hétfőn ellátogatott 

a katasztrófa sújtotta, Hargita megyei településre. Nacsa Lőrinc a helyszínen tájékozódott a 

sóbánya elöntése nyomán kialakult helyzet súlyosságáról, majd a helyi turizmusban és 

vendéglátásban érdekelt vállalkozókkal beszélt, és biztosította őket a magyar kormány 

támogatásáról. A lakossági fórumon Nyágrus László, Parajd polgármestere, Bíró Barna 

Botond, a Hargita megyei önkormányzat elnöke és Antal Lóránt szenátor is jelen volt. 

"Megdöbbenve értesültünk arról, ami Parajdon történt. Nagyon sok magyarországi turista 

látogatott ide az elmúlt évtizedekben, nagyon fontos nekünk Parajd. És ami a sóbányával 

történik, az tragédia, ezért is nyilvánvaló volt, hogy segítünk" - mondta az MTI-nek a lakossági 

fórum után a nemzetpolitikai államtitkár. Közölte: az elmúlt napokban is intenzíven tartotta a 

kapcsolatot a hatóságokkal, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) vezetőivel a 

segítségnyújtás módjáról, és hétfőn személyesen is tájékozódott, és biztosította a helyieket, 

hogy számíthatnak a magyar kormányra. A nemzeti összetartozás napjára is utalva közölte: a 

magyarok mindig összefognak, segítenek egymásnak. 

 

NMHH: Médiamesék a Kárpát-medencéből 
2025. június 2. – MTI, Magyar Hírlap 

A Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság (NMHH) és a Pannónia Alapítvány 

együttműködésének eredményeként több mint 100 órányi szabadon kutatható, digitális 

médiatörténeti forrás jött létre, és vált hozzáférhetővé a https://kmemt.pannonrtv.com/ 

oldalon, amely az 1989 utáni határon túli magyar televíziózás és rádiózás történetét mutatja be 

kordokumentumokon keresztül - tudatta a médiahatóság az MTI-vel hétfőn. Közölték: a 

honlap célja, hogy összegyűjtse a határon túli - erdélyi, felvidéki, délvidéki és kárpátaljai - 

magyar médiaszolgáltatás történetében meghatározó szerepet játszó személyek emlékeit, 

tudását, tapasztalatait, és azokat életútinterjúkba és tanulmányokba rendezve, tudományos 

igényű kordokumentumokként tegye hozzáférhetővé, kutathatóvá. A honlapon közzétett 

forrásokból nemcsak a Kárpát-medencei elektronikus média meghatározó szereplőinek 

szakmai életpályája rajzolódik ki, hanem személyes történeteiken keresztül megismerhetővé, 

kutathatóvá válik a szomszédos országok magyarságának múltja és jelene is. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/06/02/szamithatnak-a-parajdiak-a-magyar-kormany-magyarorszag-tamogatasara-jelentette-ki-nacsa-lorinc
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/06/02/szamithatnak-a-parajdiak-a-magyar-kormany-magyarorszag-tamogatasara-jelentette-ki-nacsa-lorinc
https://www.magyarhirlap.hu/belfold/20250602-mediamesek-a-karpat-medencebol
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Nacsa Lőrinc államtitkár Háromszéken 
2025. június 3. – 3szek.ro 

A háromszéki árvízkárosultak megsegítését célzó, tízmillió forint azonnali pénzbeli gyorssegély 

folyósítását jelentette be tegnap Sepsiszentgyörgyön Nacsa Lőrinc, a magyar kormány 

nemzetpolitikai államtitkára. A budapesti kormány képviselője Nagyborosnyón és Kovásznán 

tartott terepszemlét, előbbi településen az Ökumenikus Segélyszervezet által összegyűjtött, 

tisztító- és fertőtlenítőszerekből álló első adag segélyszállítmány szétosztásában is részt vett.  

Nacsa Lőrinc Tamás Sándor, Kovászna Megye Tanácsának elnöke társaságában kereste fel a 

Nagyborosnyót, majd Kovászna városát. Az államtitkár és a megyei testület elnöke mind 

Sepsiszentgyörgyön, majd Nagyborosnyón is hangsúlyozta, hogy Székelyföld békeidőben is, de 

a bajban egyaránt számíthat a magyar kormányra, és ez fordítva is igaz, a bajban a magyarok 

összefognak. 

 

Nacsa Lőrinc Parajdon: „Baj van, és ilyenkor egymás mellé állunk”  
2025. június 2. – maszol.ro 

„Ott vagyunk önök mellett, és segítünk, amiben csak szükséges” – ígérte Parajdon Nacsa 

Lőrinc, Magyarország nemzetpolitikáért felelős államtitkára. A hétfői látogatása során konkrét 

segítségnyújtási tervekről, turisztikai kampányról, szakmai támogatásról is beszélt. „Nagyon 

fontos nekünk ez a helyzet, amiben önök vannak” – hangsúlyozta az államtitkár, majd Orbán 

Viktor miniszterelnök üdvözletét is tolmácsolta a jelenlévőknek. Mint mondta, „mindannyian 

szívszorítva követtük az elmúlt napok eseményeit”, és személyes emléket is felidézett: „Két 

évvel ezelőtt pont a gyerekeimmel jártam erre nyáron, és akkor is zárva volt sajnos a bánya egy 

rövidebb időszakra.” Mint mondta, a legfontosabb a biztonság, és hogy mi fog történni a 

következő időszakban. „Az első, amit tenni tudunk, hogy Magyarország részt vállal a Hargita 

Megye Tanácsa által indított turisztikai kampányban, amelynek célja a térség 

idegenforgalmának újraélesztése. Ez egy azonnali segítség, egy azonnali sebtapasz” – 

fogalmazott Nacsa. A kampány magyarországi „lábat” is kap: „Ne csak Erdélyben, ne csak 

Romániában, hanem Magyarországon is népszerűsítsük Parajdot és a Sóvidék 

látványosságait.”  

 

Két tonna tisztítószer, kilenc szivattyú: megérkezett Nagyborosnyóra az 

Ökumenikus Segélyszervezet szállítmánya  
2025. június 2. – MTI, Krónika 

Megérkezett az árvíz sújtotta Nagyborosnyóra az Ökumenikus Segélyszervezet 

segélyszállítmánya: 2 tonna tisztítószer és 9 szivattyú – közölte a segélyszervezet az MTI-vel 

hétfőn. A segélyszervezet munkatársai az elmúlt 72 órában végigjárták az árvíz sújtotta 

háromszéki települések érintett házait és a napokban kiosztanak két tonna fertőtlenítő- és 

tisztítószert. A segélyszervezet 120 árvízkárosult család számára állított össze otthonaik 
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https://www.3szek.ro/load/cikk/174005/penzbeli-gyorssegely-tisztitoszerek-az-arvizkarosultaknak-nacsa-lorinc-allamtitkar-haromszeken
https://maszol.ro/belfold/Nacsa-Lorinc-Parajdon-Baj-van-es-ilyenkor-egymas-melle-allunk-VIDEO
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ket-tonna-tisztitoszer-kilenc-szivattyu-megerkezett-nagyborosnyora-az-okumenikus-segelyszervezet-szallitmanya
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ket-tonna-tisztitoszer-kilenc-szivattyu-megerkezett-nagyborosnyora-az-okumenikus-segelyszervezet-szallitmanya
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fertőtlenítésére és alapvető tisztítására alkalmas egységcsomagokat, a 9 szivattyú pedig már 

munkába állt. „A helyzet komolyságát mutatja, hogy Románia miniszterelnöke is a helyszínre 

sietett: miután a helyszínen több károsult házat is meglátogatott, Cătălin Predoiu személyesen 

köszönte meg az Ökumenikus Segélyszervezet munkáját” – áll a tájékoztatásban.  

 

Pincékből szivattyúzza ki a vizet, ingóságokat ment a Magyar Református 

Szeretetszolgálat csapata Háromszéken  
2025. június 2. – Krónika 

A Magyar Református Szeretetszolgálat kutató-mentő csapata az árvíz sújtotta Kovászna 

megyei Nagyborosnyóra érkezett hétfőn, ahol az árvíz sújtotta falu lakónak segít. Számos 

háromszéki településen okoztak súlyos károkat a heves esőzések, áradások, a bajba jutottak 

megsegítésére több vonalon indult segítségnyújtó akció. A számítások szerint több mint 

négyezer hektár területet öntött el az árvíz Háromszéken. Amint a Magyar Református 

Szeretetszolgálat a közösségi oldalon közölte, megkezdte szolgálatát a kutató-mentő csapatuk. 

„Éjszaka indult a Magyar Református Szeretetszolgálat kutató-mentő csapatának küldöttsége 

Nagyborosnyóra, hogy segítsen a helyi lakosoknak az árvíz okozta károk enyhítésében. A víz 

visszahúzódott a településen, a feladat a lakóházak mélyebb részeiből – például pincékből – a 

víz szivattyúzása és az ingóságok mentése” – szerepel a közleményben.  

 

Parajdi bányakatasztrófa: dolgoznak a helyszínen, hamarosan ismertetik a 

Korond-patak javasolt új útvonalát  
2025. június 2. – Krónika 

A Hargita megyei prefektúra hétfőn bejelentette, hogy elegyengetik a több helyen megsüllyedt 

földfelszínt a parajdi sóbánya Telegdy-ágának területén a lehetséges morfológiai változások 

megfigyelése érdekében. Ezt a parajdi bányánál kialakult vészhelyzet kezelésében részt vevő 

intézmények operatív tanácskozása után közölte honlapján a kormányhivatal. A prefektúra 

tájékoztatása szerint a térségen áthaladó közutat nem fenyegeti ugyan közvetlen veszély, de 

rendőrök és csendőrök segítségével korlátozzák a forgalmat. A közlemény szerint 

csúcstechnológiás berendezések bevetésével mérik fel a parajdi sóbánya állapotát, és a vállalat 

bányamentői is a helyszínen tartózkodnak. A prefektúra beszámolt arról is, hogy a Korond-

patak elterelésére javasolt útvonalat hamarosan ismertetik.  

 

Több száz millió lej a parajdi katasztrófában érintett vállalatok támogatására  
2025. június 2. – Krónika, maszol.ro, erdon.ro 

A kormány 300 millió lejt hagyott jóvá a Salrom vállalat és a parajdi sóbányában turisztikai, 

rekreációs és gyógykezelési tevékenységet folytató cégek azonnali támogatására – jelentette be 

hétfőn a pénzügyminiszter. Tánczos Barna a kormány rendkívüli ülése után a sajtónak 

elmondta, hogy Parajdon történelmi léptékű katasztrófa történt, a sóbányában még soha nem 

állt le meghatározatlan ideig a kitermelés. Hozzátette, hogy a kormány által elfogadott 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/pincekbol-szivattyuzza-ki-a-vizet-ingosagokat-ment-a-magyar-reformatus-szeretetszolgalat-mentocsapata-haromszeken
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/tobb-szaz-millio-lej-a-parajdi-katasztrofaban-erintett-vallalatok-tamogatasara
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válságkezelő intézkedéseket Bogdan Ivan gazdasági miniszter fogja részletesen ismertetni – 

írja az Agerpres.  

 

Nicușor Dan vezeti a bizalmi rangsort, Kelemen Hunor is az élmezőnyben    
2025. június 2. – maszol.ro, Krónika 

Nicușor Dan és Ilie Bolojan iránt a legnagyobb a romániai megkérdezettek bizalma egy friss 

felmérés alapján. Meglepően magas Kelemen Hunor RMDSZ-elnök bizalmi indexe is. Remus 

Ștefureac az INSCOP Research igazgatója arról számolt be, hogy Nicușor Dan és Ilie Bolojan 

toronymagasan vezetik a politikai személyiségekbe vetett bizalom alapján készített rangsort 

47, illetve 42 százalékkal, „különösen nagy” és „nagyon nagy” bizalmi szinttel.  Őket George 

Simon, az AUR párt vezetője követi a bizalmi rangsorban, megközelítőleg 34 százalékos 

indexszel. A negyedik helyen Kelemen Hunor RMDSZ-elnök áll 27 százalékkal. Mindketten az 

INSCOP Research felmérései során valaha mért legmagasabb bizalmi szintet érték el. A 

rangsort Victor Ponta folytatja 20 százalékkal. Őt követi Dominic Fritz követi 16 százalékos 

indexszel. Sorin Grindeanu 13 százalékon áll - írja az Informat.ro. 

 

Erdélyi mesevilág: világszínvonalú élményparkot építenek Csíkszeredában 
2025. június 2. – maszol.ro, Székelyhon 

Erdély kulturális és építészeti sokszínűségéből, térségünk örökségéből ihletett, több mint 200 

munkahelyet létrehozó élménypark megvalósítását jelentették be hétfőn – tájékoztatott 

Csíkszereda Városháza. A sajtótájékoztatón Korodi Attila polgármester, Lénárd András 

beruházó, valamint a világ legismertebb vidámparkjaiban érdekelt Antonio Zamperla Spa – 

The Amusement Group nevű cég vezetői voltak jelen. Mint közölték, a Zsögödfürdőre 

megálmodott, első fázisban egy 56 millió eurós beruházást magában foglaló turisztikai 

desztináció a tervek szerint 2027-ben kezdi el működését. Több mint vidámpark: találkozások, 

mosolyok, az erdélyi nemzetiségek és Erdély középkorának megismertetése – ez az 

alapkoncepciója annak az élményparknak, amely magánberuházás nyomán jön létre a 

következő években Csíkszeredában, Zsögödfürdőn – olvasható a városháza közleményében.  

 

A teljes székelyföldi turizmusra hatással lesz a parajdi tragédia  
2025. június 2. – Székelyhon 

Nem csak a parajdi, a sóvidéki, a teljes székelyföldi turizmusra kihat a katasztrófa, ami a térség 

legfontosabb idegenforgalmi desztinációjával történt. Az ágazatban elkerülhetetlen 

bevételkiesésekkel számolnak, de újratervezéssel is. A parajdi turizmus megmentése 

érdekében Bíró Barna Botond, a Hargita Megyei Tanács elnöke válságcsoportot hívott össze, 

amely pénteken megtartotta első egyeztetését. Teljesen új turisztikai stratégiára van szükség. 

Parajd átmeneti időszakot él meg, amely összefogást, alkalmazkodást és minden érintett – 

önkormányzat, vállalkozók, lakosok és turisták – aktív részvételét igényli” – jelentette ki a 

megyei önkormányzat elnöke, aki szerint a sóbánya fontos, de Parajd turizmusa nem merül ki 

ebben.  
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Csíkszeredában gyűjtés indult a háromszéki árvízkárosultak megsegítéséért  
2025. június 2. – Székelyhon 

Nagyborosnyó, Kisborosnyó, Kökös, Kovászna, Zágon, Zabola, Székelytamásfalva és Papolc 

azok a települések, ahol a heves áradások jelentős károkat okoztak. Több család elveszítette 

otthonát, állatait, vagyontárgyait. A drámai helyzetben közösségi összefogást szorgalmaz a 

csíkszeredai önkormányzat: arra kérnek mindenkit, aki teheti, járuljon hozzá a háromszéki 

árvízkárosultak megsegítéséhez. A leginkább szükséges adományok az alábbiak: mosó- és 

fertőtlenítőszerek (pl. klór, klórtabletták); takarító- és segédeszközök (pl. seprűk, lapátok, 

talicskák, vödrök, felmosók); háztartási gépek (pl. használt, működő mosógép); matracok, 

paplanok, ágyneműk.  

 

Deák György: van ötlet a patak elvezetésére, drága lesz, de mielőbb cselekedni 

kell  
2025. június 2. – Székelyhon, maszol.ro 

Találtak egy megoldást a patak gyors elvezetésére, de nincs idő a tétlenkedésre – mondta a 

Székelyhonnak Deák György, aki számára az a dühítő, hogy a parajdi bányakatasztrófa már a 

harmadik, ami a prognózisai ellenére bekövetkezett. A Korond-patak vizének az elvezetése a 

legfontosabb most, mert amíg a víz befolyik a bányába, addig semmilyen mentési munkálatot 

nem lehet elkezdeni. A patak elvezetésére találtak egy megoldást, erről már hétfőn döntés 

születhet, utána pedig sürgősen munkához kell látni. A legfontosabb a bánya kezelőbázisának 

a megmentése lenne, hogy az továbbra is megélhetést biztosíthasson a településen élők 

számára. Valószínűleg a Telegdy-bánya is menthető, de erre vonatkozóan is vizsgálatokat kell 

végezni – mondta el a Székelyhonnak Deák György, az Országos Környezetvédelmi Kutató és 

Fejlesztő Intézet vezetője, aki társszerzője annak a 2007-es tanulmánynak, ami már 18 évvel 

ezelőtt feltárta a parajdi sóbányát fenyegető kockázatokat, ugyanakkor tagja a sóbánya 

megmentéséért jelenleg dolgozó kríziscsoportnak is.  

 

Elindultak a csángók gyalogszerrel a „Napba Öltözött Boldogasszonyhoz” a 

csíksomlyói búcsúba  
2025. június 2. – Krónika 

Amint a Moldvai Csángómagyarok Szövetsége a közösségi oldalon közölte, a Bákó megyei 

Somoskáról hétfőn útnak indult egy csángómagyarokból álló csapat a csíksomlyói pünkösdi 

búcsúba, ahová mintegy félmillió zarándokot várnak idén is. „Sokszáz éves hagyományt folytat 

pár elszánt moldvai katolikus csángómagyar, akik a modern kor munkahelyi és közlekedési 

viszonyai között sem sajnálják az időt és fáradságot, s azt vallják, hogy a csíksomlyói búcsúba 

bizony gyalogosan kell elzarándokolni, hogy az ember az ünnepre megfelelően felkészülve 

érkezzen, a Napba Öltözött Boldogasszony lábaihoz. A somoskai Benke Pál azokban az években 

is megjárta ezt az utat, amelyekben ehhez egyetlen társa sem akadt” – szerepel a szövetség 

közleményében.  

 

E
rd

é
ly

 

https://szekelyhon.ro/aktualis/csikszeredeban-osszefogast-szorgalmaznak-a-haromszeki-arvizkarosultak-megsegiteseert
https://szekelyhon.ro/aktualis/udvarhelyszek/deak-gyorgy-van-otlet-a-patak-elvezetesere-draga-lesz-de-mielobb-cselekedni-kell
https://szekelyhon.ro/aktualis/udvarhelyszek/deak-gyorgy-van-otlet-a-patak-elvezetesere-draga-lesz-de-mielobb-cselekedni-kell
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/elindultak-a-csangok-gyalogszerrel-a-bnapba-oltozott-boldogasszonyhozr-a-csiksomlyoi-bucsuba
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/elindultak-a-csangok-gyalogszerrel-a-bnapba-oltozott-boldogasszonyhozr-a-csiksomlyoi-bucsuba


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 3. 

 

 

Több száz parajdi vállalkozás kap állami segítséget, a bányászok év végéig 

megkapják fizetésüket  
2025. június 2. – Krónika, maszol.ro, Nyugati Jelen, Székelyhon 

Hétfői rendkívüli ülésén a kormány 200 olyan vállalkozás állami támogatását hagyta jóvá, 

amelyek a parajdi sóbánya turisztikai vonzerőjére alapozták a tevékenységüket – jelentette be 

a gazdasági miniszter. A kormányülés utáni sajtótájékoztatóján Bogdan Ivan elmondta, hogy 

azokról a vendéglátóipari és turisztikai cégekről van szó, amelyek az idei nyári idegenforgalmi 

szezonban elesnek a betervezett bevételeik nagy részétől a sóbánya-katasztrófa miatt. A 

miniszter közlése szerint a parajdi helyzet miatt összehívott hétfői rendkívüli ülésén a kormány 

két állami támogatási programról fogadott el határozatot. Az egyik a Salrom vállalat által 

elszenvedett árvízkárok megtérítését célozza, a másik a tárnákban tevékenykedő cégeknek 

nyújt segítséget.  

 

A Lorántffy-gimnázium működteti Biharpüspöki új óvódáját 
2025. június 2. – maszol.ro 

A nagyváradi önkormányzat kezelésbe veszi a Biharpüspökiben felépített új óvodaépületet, 

amely a Lorántffy Zsuzsanna Református Gimnázium égisze alatt fog működni. Az RMDSZ 

hétfői közleménye szerint a református egyház által, a magyar kormány pénzügyi 

támogatásával épített korszerű épület kezeléséről a legutóbbi tanácsülésen döntöttek. Az 

egyezség a nagyváradi önkormányzat és a Biharpüspöki Református Egyházközség, valamint a 

Királyhágómelléki Református Egyházkerület (KREK) között jött létre, egyelőre három évre, 

korlátlan meghosszabbítási lehetőséggel. Ahhoz, hogy a továbbiakban állami oktatási 

intézményként működhessen, még szükség lesz arra, hogy „beépítsék” a váradi Lorántffy-

gimnáziumba. 

 

Kreatív szakemberek segítségét kérik Parajd turizmusának megújításához 
2025. június 2. – maszol.ro 

A parajdi sóbányát ért katasztrófa következtében a térség egyik legfontosabb turisztikai 

vonzereje vált elérhetetlenné, szögezi le felhívásában Bíró Barna Botond, Hargita Megye 

Tanácsának elnöke. Facebook bejegyzésében tájékoztat, hogy a Hargita Közösségi Fejlesztési 

Társulás (Visit Harghita) felhívással fordul kreatív területen tevékenykedő vállalkozásokhoz, 

ügynökségekhez. Arra kérik a szakembereket, hogy egy-egy újrapozicionálási koncepció 

kidolgozása révén járuljanak hozzá Parajd község turizmusának megújításához, a jelenlegi 

kihívásokat figyelembe véve. „Ebben a kihívásokkal teli időszakban különösen fontos, hogy 

közösen keressük azokat az új irányokat és lehetőségeket, amelyek révén Parajd község 

turisztikai jelenléte megújulhat, és továbbra is vonzó célpont maradhat a látogatók számára” – 

fogalmaz a hargitai közgyűlés elnöke.  
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Gergely Balázs: az EMKE magyarságunk élményszerű, tartalmas, hiteles 

megélését kell segítse 
2025. június 2. – MTI, erdon.ro 

Az Erdélyi Magyar Közművelődési Egyesületnek (EMKE) magyarságuk élményszerű, 

tartalmas, hiteles megélésében kell segítse az erdélyi magyar közösség tagjait, és erős, hatékony 

hálózatba kell fogja a kulturális szervezeteket - mondta a szervezet elnökévé választott Gergely 

Balázs a kolozsvári Szabadság napinapban hétfőn megjelent interjúban. Az erdélyi kulturális 

és közművelődési szervezetek ernyőszervezetként összefogó, 1885-ben alapított EMKE élére 

szombaton választottak új elnököt Gergely Balázs, a Kolozsvári Magyar Napok (KMN) 

főszervezője, a Kincses Kolozsvár Egyesület elnöke személyében. Az új elnök a Szabadságnak 

adott interjúban úgy nyilatkozott: a szervezet kezdeti célkitűzései - a magyar nyelv és a nemzeti 

öntudat erősítése, kulturális intézmények létesítése - jelenleg is érvényesek, de a mai világhoz 

kell igazítani az eszköztárat. 

                              
Új tehetségeket vár a belváros szívébe a Pozsonyi Magyar Szakkollégium 
2025. június 2. – Ma7, Felvidék.ma  

A Pozsonyi Magyar Szakkollégium 2025. június 27-ig várja azon pozsonyi egyetemisták 

jelentkezését, akik a tanulás mellett közösségépítésre és egyedi készségfejlesztésre vágynak. A 

szakkollégium a szlovákiai magyar diákok számára kínál egyedülálló lehetőséget, hogy az 

Óváros szívében, inspiráló környezetben fejlesszék tudásukat és közösségi élményeket 

szerezzenek.   A szakkollégiumba azok a diákok jelentkezhetnek, akik szeptembertől az 

alapképzésük első, második vagy harmadik évét kezdik valamely pozsonyi egyetemen. A 

felvételi eljárás kétfordulós: az első körben egy online kérdőív kitöltése és motivációs levél 

benyújtása szükséges, míg a továbbjutók csoportos feladatokon és egyéni interjúkon 

bizonyíthatják rátermettségüket. A jelentkezési határidő 2025. június 27., éjfél. A diákok 

kurzusokon, workshopokon, előadásokon és nyelvórákon vehetnek részt, emellett filmklub, 

sakk-kör, színjátszó próbák és közös programok színesítik a mindennapokat. 

 

Gyertyagyújtás a Nemzeti Összetartozás Napján Lezsák Sándorral 
2025. június 2. – MTI 

A Pázmaneum Társulás rendhagyó módon Trianon gyásznapján, a Nemzeti Összetartozás 

Napján közös megemlékezésre, gyertyagyújtásra hív mindenkit, akiknek fontos nemzetünk 

történelme és jövője. A rendezvény ünnepi szónoka Lezsák Sándor, a Magyar Országgyűlés 

alelnöke. A gyertyagyújtás előtt Karaffa Attila Dunaszerdahely város alpolgármestere, a 

Pázmaneum Társulás elnöke mond rövid történelmi visszatekintést. Fellép a Kodály Zoltán 

Alapiskola énekkara Molnár Katalin vezetésével, a Dunaág néptáncműhely és a Pántlika 

zenekar, Póda Tamás, Bíró Emese és Eszter. Június 4., A nemzeti összetartozás napja, 

Dunaszerdahely városának emléknapja is. A szervezők kérik, hogy mécsest, gyertyát hozzanak 

magukkal a rendezvényre érkezők. 
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Nem szűnik meg a pozsonyi magyar múzeum önállósága, a kulturális tárca 

elvetette az átszervezést 
2025. június 2. – Új Szó  

Horony Ákos kisebbségügyi kormánybiztos szerint már nem fenyeget, hogy a Szlovákiai 

Magyar Kultúra Múzeuma elveszíti a szervezeti különállását. Horony Ákos kisebbségügyi 

kormánybiztos arról tájékoztatta lapunkat, hogy múlt héten egyeztetett a nemzetiségi 

múzeumok ügyében Mário Maruškával, a kulturális minisztérium államtitkárával, melyen 

jelen volt a Szlovák Nemzeti Múzeum (SzNM) képviselője is.  Pozitív légkörben zajlott a 

megbeszélés. Rögtön azzal indítottak, hogy a Szlovák Nemzeti Múzeum átszervezésére 

vonatkozó terveket teljesen elvetették - mondta a kormánybiztos, hozzátéve: ez azt jelenti, hogy 

minden marad a régiben, vagyis már nem fenyeget az, hogy megszűnik az SzNM fennhatósága 

alá tartozó Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeumának (SzMKM) szervezeti különállása. Horony 

Ákos kisebbségügyi kormánybiztos arról tájékoztatta lapunkat, hogy múlt héten egyeztetett a 

nemzetiségi múzeumok ügyében Mário Maruškával, a kulturális minisztérium államtitkárával, 

melyen jelen volt a Szlovák Nemzeti Múzeum (SzNM) képviselője is. 

 

Új elnök a Csemadok Kassa-környéki Területi Választmány élén 
2025. június 2. – Ma7  

A Csemadok Kassa-környéki Területi Választmánya Szepsiben tartotta tisztújító területi 

konferenciáját. A választmány új elnöke Mihályi Molnár László lett. A küldöttek Kiss Beátát és 

Petheő Attilát javasolják a szervezet országos elnökjelöltjének. A 38. Csemadok Kassa-környéki 

Területi Konferencián az alapszervezetek által megválasztott 80 küldöttből 59-en jelenetek 

meg, így a területi konferencia határozatképes volt. Az ülést Bubenko György, a területi 

választmány elnöke nyitotta meg, majd jóváhagyták a napirendi pontokat, a konferencia 

tanácskozási és választás rendjét, megválasztották a bizottsági tagokat. Kiss Beáta, a Csemadok 

országos elnökségének szórványért felelős elnökségi tagja köszöntőjében a Csemadok jövőjéről 

szólt. Mint mondta, a mai megváltozott világban, a 21. századi kihívásokkal, pénzhiánnyal és 

egyéb gondokkal szembenézve azt az érzést kell magunkban megerősíteni, ami a Csemadok 

lényege, vagyis, hogy csemadokosnak lenni létforma, egy életérzés. 

                 
A vajdaságiakat is megrendítette a parajdi katasztrófa 
2025. június 2. – Pannon RTV 

A Vajdaságban élőket is megrendítette a parajdi sóbányát ért természeti katasztrófa. Parajd 

sokak számára nem idegen. Ismerős arcokat, történeteket, élményeket idéz. A vajdaságiak is 

együttérzésüket fejezik ki ezekben a napokban az ott élők felé. A vajdasági magyar közösség 

aggodalommal és mély megrendüléssel fogadta az Erdélyben történteket. Sokan személyesen 

is jártak a Székelyföld szívében található parajdi sóbányában, ezért különösen fájdalmas a 

számunkra, hogy egy olyan helyet ért pusztítás, amelyhez rengeteg emlék köti őket. Mint 

V
a

jd
a

sá
g

 
Fe

lv
id

é
k

 

https://ujszo.com/kozelet-kultura/nem-szunik-meg-a-pozsonyi-magyar-muzeum-onallosaga-a-kulturalis-tarca-elvetette-az
https://ujszo.com/kozelet-kultura/nem-szunik-meg-a-pozsonyi-magyar-muzeum-onallosaga-a-kulturalis-tarca-elvetette-az
https://ma7.sk/tajaink/uj-elnok-a-csemadok-kassa-kornyeki-teruleti-valasztmany-elen
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/vajdasagiakat-megrenditette-parajdi-katasztrofa


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 3. 

 

 

mondják, mindez túlmutat a fizikai károkon. (…)Nem csak a sóbányában történtek előtt állnak 

megrendülve a vajdaságiak. Szívszorító látvány számukra a térséget sújtó árvíz, amely emberek 

otthonát, megélhetését és biztonságát tette tönkre. Különösen, hogy pár hete még ott sétáltak, 

ahol most a víz az úr. 

 

MCC-s programok a Nemzeti Összetartozás Napján 
2025. június 2. – Pannon RTV  

Június 4-e a Nemzeti Összetartozás Napja, amelyen a trianoni békeszerződés aláírására 

emlékezünk, és egyben a nemzeti egység megerősítésére is alkalmat ad. Az idei évben több 

közösségi programot szervez a Mathias Corvinus Collegium Vajdaságban. Zentán és Szabadkán 

például a Csík zenekarral lesz beszélgetős, zenés est, Nagybecskereken pedig a digitális világ és 

a gyereknevelés kapcsolatáról lesz szó. A Közügyekben Varga Diósi Viola, ügyvezető beszélt a 

programokról. 

 

A legzöldebb iskolákat díjazták 
2025. június 2. – Pannon RTV 

Tizenhat éve zajlik a „Tisztább és zöldebb iskolákért a Vajdaságban” elnevezésű program, 

melynek célja, hogy a gyerekeket környezettudatosságra nevelje. Az idei év legsikeresebb 

iskoláit ma díjazták is Újvidéken, a Tartományi Kormány székházában. A 2024/2025-ös 

tanévben összesen 73 nevelési-oktatási intézmény kapott elismerést Vajdaság 34 községéből. 

Az eredményes munka egyértelmű jele, hogy a környezettudatosság valódi közösségi értékké 

válik. Bagi Magdolna, az adai Cseh Károly Általános Iskola biológiatanára elmondta: „Az 

alsósok nagyon szépen kreatívkodtak az újrahasznosítás témakörében, míg a kihelyezett 

tagozatunk egy faluban biokertet készített: levendulaültetvényt, fűszerkiskertet, valamint 

zöldséges kertet alakítottak ki. A felsősökkel egy kicsit komolyabb programban vettünk részt: 

ebben az évben sikerült csatlakoznunk az Erasmus plusz programhoz, azon belül a folyó menti 

iskolák programjához. A Tisza egy részét - úgymond - örökbe fogadtuk, és azt gondozzuk, 

tisztítjuk, rendezzük, foglalkozunk vele.” 

 

Páratlan koncertélmény a Kosztolányi Dezső Színházban 
2025. június 2. – Pannon RTV 

Sziveri, Tandori, Kassák és Eszterházy szövegei szólaltak meg zenés feldogozásban. 

Felejthetetlen koncertélményben lehetett része azoknak, akik június 1-én, vasárnap este 

ellátogattak a szabadkai Kosztolányi Dezső Színházba. A 30 éves fennállását ünneplő teátrum 

ezúttal nem színházi előadással, hanem egy rendhagyó zenei produkcióval lepte meg 

közönségét. Egy különleges quintet – Harcsa Veronika, Márkos Albert, Keszég László, Benkő 

Róbert és Pándi Balázs – vitte színpadra a magyar irodalom négy meghatározó alakjának 

költészetét, megzenésített formában. Az este folyamán nem csupán zenei előadásnak, hanem 

egyfajta színházi és érzelmi utazásnak lehettek tanúi a nézők. (…)Az alkotók a szabadzene 

spontaneitását ötvözték a zsigeri, ösztönös előadásmóddal, miközben irodalmi rétegeket 

nyitottak meg hangokon, csendeken és szavakon keresztül.  A koncert különlegességét az adta, 
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hogy a több mint tíz éve együtt dolgozó formáció egyfajta zenei összegzést mutatott be a 

színpadon. A quintet első közös munkája Kassák Lajos szabadverseinek megzenésítése volt.  

 

Születésnapot ünnepelt a Palicsi Állatkert 
2025. június 2. – Magyar Szó 

Születésnapot ünnepelt a Palicsi Állatkert. Az 1949-ben megalapított intézményt 1950. május 

31-én, 75 évvel ezelőtt nyitották meg. A Szerbiai Posta a jubileum alkalmából az állatkert lakóit 

ábrázoló emlékbélyeget bocsátott ki, ezek gyűjteményével kedveskedtek a szombaton 

megtartott születésnapi rendezvény vendégeinek. Sonja Mandić igazgató alkalmi beszédében 

felidézte az állatkert történetét, és rámutatott, hogy 75 év folyamatos fejlesztése és építkezése 

révén az állatkert napjainkban 15 hektáron terül el. Szót ejtett még a botanikus kertről, mint 

ahogyan az állatkert állatmentő és edukációs tevékenységéről is. A jövőbeni tervek kapcsán 

elhangzott, hogy minél több projektumot és edukációs tréningprogramot szeretnének 

megvalósítani, valamint folytatni az együttműködést a hagyományos partnerintézményekkel 

és -ágazatokkal, és egy szabadtéri tanterem kiépítése is tervben van 

                   
Véget ért az orosz–ukrán találkozó: számos kérdésben sikerült megállapodni 
2025. június 2. – Kárpátalja.ma 

Véget ért a hétfői, második isztambuli tárgyalási forduló az ukrán és az orosz küldöttségek 

között, a felek dokumentumokat cseréltek a török fél közvetítésével – jelentette be Volodimir 

Zelenszkij ukrán elnök Vilniusban tartott sajtótájékoztatóján. „Az isztambuli tárgyalások 

befejeződtek, most várom (Rusztem) Umerov (védelmi) miniszter jelentését. A delegációk a 

török fél közreműködésével dokumentumokat cseréltek, és egy újabb hadifogolycsere 

előkészítésén dolgozunk” – mondta Zelenszkij a NATO közép-és kelet-európai tagállamait 

magában foglaló Bukaresti Kilencek és az északi-európai országok csúcstalálkozóját követő 

sajtótájékoztatón. Rusztem Umerov védelmi miniszter a találkozó utáni sajtótájékoztatón arról 

beszélt, hogy a felek fontos kérdésekben jutottak dűlőre, de több pontban még további 

egyeztetések szükségesek. „Csapatainknak egy hetük lesz az iratok tanulmányozására, ezután 

tudjuk összehangolni a további lépéseket” – mondta Umerov arra utalva, hogy a találkozón 

Oroszország először terjesztett elő hivatalos javaslatot a tűzszünetre és a háború lezárására. 

 

Munkácsi katonától vesznek végső búcsút 
2025. június 2. – KISZó 

Mihajlo Jaros múlt év szeptemberében esett el, 55 éves volt – közölte a gyászhírt a Munkácsi 

Városi Tanács közösségi oldalán. A hős katonát a munkácsi Szent Mihály arkangyal 

templomban búcsúztatják el június 3-án, 12 órai (kelet-európai idő) kezdettel. A jelentés 

szerint Mihajlo Jaros 1969. május 10-én született Munkácson. A 4010. számú katonai 

alakulatnál teljesített szolgálatot, amikor 2024. szeptember 10-én harci feladatok teljesítése 
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közben elesett. A több mint három éve tartó háborúnak már számtalan kárpátaljai áldozata 

van. Az eddig elhunytak közül több mint ötven magyar származású áldozatról van tudomásunk. 

 

Magyar Arany Érdemkeresztet kapott Vizáver Magdolna kőrösmezői 

nyugalmazott pedagógus 
2025. június 2. – karpataljalap.net 

Vizáver Magdolna kőrösmezői nyugalmazott pedagógus június 2-án vette át magas rangú 

állami kitüntetését. A Magyarország Ungvári Főkonzulátusa és Beregszászi Konzulátusa által 

szervezett eseménynek a Kőrösmezői I. Számú Bázisiskola adott otthont. Vizáver Magdolna 

elhivatott pedagógusként rendkívül sokat tett a szórványmagyarság megmaradásáért, a 

magyar nyelvű oktatás megteremtéséért. Az ünnepelt nyugalmazott pedagógus a kárpátaljai 

magyar gyermekek anyanyelvű oktatását elősegítő áldozatos munkája, a szórványban élők 

magyarságtudatának megőrzését szolgáló elhivatott közéleti tevékenysége elismeréseként 

kapott Magyar Arany Érdemkeresztet március 15-ei nemzeti ünnepünk kapcsán Sulyok Tamás 

köztársasági elnöktől. 

 

Ballagás a Nagyberegi Református Líceumban 
2025. június 2. – Karpat.in.ua 

„Ezen a napon egy korszak lezárul számotokra. Kikerültök a líceum biztonságot nyújtó falai 

közül. Tudnotok kell, nem véletlen az, hogy titeket Isten ebbe az iskolába vezérelt, és nem 

véletlen az sem, hogy a líceum után ki melyik egyetemre fog elkerülni. Hiszen Isten mindig 

gondot visel rólunk és azt teszi, ami számunkra a legjobb. Ezzel a tudattal ballagjatok el és ezt 

mindig tartsátok szem előtt” – ezzel a szívhez szóló gondolatsorral vette kezdetét a Nagyberegi 

Református Líceum ballagási ünnepsége. Az intézmény 30. kibocsátásának ballagására május 

31-én került sor a község református templomában. 

 

A Kárpát-medence harangjait bemutató kiállítás a Rákóczi főiskolán 
2025. június 2. – Karpat.in.ua 

Berecz András Kossuth-díjas előadóművész Szívverés a magasban elnevezésű fotókiállításával 

vette kezdetét a Pro Cultura Subcarpathica összetartozás napi rendezvénysorozata, amely a 

Petőfi Kulturális Ügynökség közreműködésével valósult meg. A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskola udvarán látható tabló-kiállítás a Kárpát-medence harangjainak és a 

magyarság történelmének sokszínű világába hívja a látogatót a megszokottól kissé eltérően, 

hiszen Berecz András nem a harangok díszes motívumait örökítette meg, hanem azok 

nyelvének ütésnyomain keresztül az időt. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 2. – Kossuth Rádió 

 

Nem csupán elkeseredett emberek fogadják a Parajdra érkezőket, hanem olyanok is, akik össze 

is fognak a bajban. Gátat építenek, hogy védjék településüket, nehogy bekövetkezzen a 

vészforgatókönyv, vagyis a sóbánya beomlása. Vasárnap 45 család volt kénytelen elhagyni az 

otthonát. Közben segélyszervezetek és adományok is érkeztek a térségbe. Éljünk, s ne féljünk 

– imával, énekszóval és zarándokokkal biztatta Böjte Csaba testvér a helyieket, amikor 

vasárnap este a sóbánya előtt imádkozott. Geréb Krisztina összeállítása. 

 

A hétvégén tartották meg a Kárpát-medencei Magyar Iskolák 23. Találkozóját a délvidéki 

Bácskertesen. Az összetartozás jegyében évente 6 ország 6 magyar iskolájának pedagógusai és 

diákjai találkoznak azzal a céllal, hogy a különböző területekről érkező gyerekek 

megismerkedjenek egymással és tanuljanak egymástól. Szerda T. Fanni összeállítása. 

 

18 000 gyerek táborozhat nyáron a Rákóczi Szövetség táboraiban. Köztük 1600 kárpátaljai 

fiatal is részt vehet egyebek mellett a középiskolások, az egyetemisták táborában csakúgy, mint 

az anyanyelvi, illetve népzenei és néptánc táborokban. 

 

A verseci Petőfi Sándor Magyar Kultúregyesület a hétvégén ünnepelte fennállásának 80. 

évfordulóját. Az eseményen ott járt munkatársunk, Kónya-Kovács Otília is. 

 

Szlovákiában nincs könnyű dolguk a vállalkozóknak, különösen idén, amikor a kormány 

elindította a gazdaság konszolidációját. Valamivel könnyebb azoknak, akik családi 

vállalkozásban tanulhattak bele a szakmába. Egy ilyen vállalkozó hölggyel beszélgetett Haják 

Szabó Mária. 

 

Vasárnap, a nemzetközi gyereknap alkalmából igencsak hangos volt a Barcasági Csángó 

Alapítvány udvara, amelynek számtalan pontján kínáltak programokat a szervezők. A gyerekek 

és a szülők is feltöltődhettek, önfeledten szórakozhattak, kikapcsolódhattak. Veres Emese 

Gyöngyvér riportjában elsőként Hlavathy Zsuzsánna, az alapítvány elnöke szólal meg. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

